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Transportudvalget har i brev af 22. september 2021 stillet mig føl-

gende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Ellen Trane Nørby (V). 

Spørgsmål nr. 790: 

Vil ministeren – i forlængelse af svar på spørgsmål nr. S 1896, fol-

ketingsåret 2020-21 – svare på, om indenrigsflyvningen vil blive 

omfattet af rabatordninger, som dem man i dag finder i den kollek-

tive trafik, såfremt man politisk beslutter at anerkende flyvning 

som en del af den kollektive trafik? 

Svar: 

Der er ingen tvivl om, at luftfarten i Danmark er vigtig for mobilite-

ten både for borgere og for erhvervsliv. Luftfarten understøtter vo-

res forbindelser til omverdenen og sammenhængskraften i Dan-

mark, og indgår derfor også som en naturlig del af vores samlede 

transportsystem. Dette betyder dog ikke, at luftfarten vil kunne 

modtage støtte fra allerede etablerede ordninger. 

Begrebet kollektiv trafik er ikke indarbejdet direkte i lovgivningen, 

hvorfor en transportform ikke opnår specifikke juridiske rettighe-

der ved at blive betegnet som kollektiv trafik.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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